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Rekordan odziv na preventive preglede 

Tokom 14.dana akcije besplatnih preventivnih pregleda, koje u cilju prevencije i rane dijagnostike bolesti 
organizuje Ministarstvo zdravlja, danas je u više od 170 zdravstvenih ustanova širom Srbije ukupno 
23.790 građana obavilo preventivni pregled. 

Veliku podršku i značajno interesovanje građana za ovom akcijom Ministarstva zdravlja posebno 
potvrđuje podatak da je do sada u okviru akcije pregledano blizu 300 hiljada građana Srbije. 

Od tog broja, kod više hiljada građana prevenirano je ozbiljno oboljenje, što je najznačajniji rezultat ove 
akcije. 

Visok odziv građana na besplatne preventivne preglede najbolja je potvrda povećanja javne svesti o 
značaju prevencije kao osnove očuvanja zdravlja u našem društvu, što akciju Ministarstva zdravlja čini u 
potpunosti uspešnom. 

Ministarstvo zdravlja još jednom, uz zahvalnost građanima na velikom odzivu i podršci akciji, posebnu 
zahvalnost iskazuje svim zdravstvenim radnicima na uloženom trudu i posvećenosti. 

U 178 zdravstvenih ustanova, domova zdravlja i bolnica vrata za sve pacijente koji žele da se pregledaju 
besplatno, bez knjižice i bez zakazivanja bila su otvorena od 8 do 16 časova.  

http://www.rts.rs/page/stories/ci/story/124/drustvo/3535092/besplatni-pregledi-sirom-srbije-pune-cekaonice.html


 
 

 

 

Šabačka bolnica obnavlja opremu 

Šabačka bolnica već je prepoznatljiva po obnavljanju opreme iz donacija. Za kratko vreme u nju je 
uloženo šezdeset pet miliona dinara a ovih dana kupljen je i novi rendgen aparat, dar šabačkih 
privrednika. 

Mračna komora i razvijanje filmova u šabačkoj bolnici su prošlost. Novac za rendgen aparat nove 
generacije vredan, 5,5 miliona dinara, koji je nasledio isluženi uređaj star četrdeset godina, sakupilo je 
sedamnaest šabačkih privrednika. 

Liste čekanja više nema. Zadovoljni su i pacijenti i zaposleni u službi pneumoftiziologije. 

"Nema više problema, nema više loših snimaka, imamo monitor, može svako od lekara da dodje da 
pogleda", kaže dr Ana Tadić, načelnica Službe pneumoftiziologije Opšte bolnice u Šapcu. "Uradi se 
snimak, onakav kakav odgovara za pacijenta i kakav odgovara svrsi." 

Osim brojnih uređaja koji su nabavljeni za šabačku bolnicu, iz dijaspore je stiglo oko 200 kreveta i 
posteljina. Iz Švajcarske je krenuo novi kontigent, a za obnavljanje opreme Ministarstvo zdravlja 
opredelilo je još dvadeset miliona dinara. 

"U junu očekujemo značajnu nabavku laparoskopske opreme za potrebe Hirurgije, Ginekologije i 
Ortopedije", ističe dr Slobodan Popović, direktor Opšte bočlnice. "U toku je centralizovana nabavka 
ultrazvučnog aparata za potrebe službe kardiologije." 

Novina u šabačkom dobročinstvu su donacije gradskih mesnih zajednica koje uveliko prikupljaju novac za 
poboljšanje kvalitete usluga u ovdašnjoj bolnici. 



 
 

 

 

Advokat: Plaćanje dela lečenja ako se odbija skrining - može i pred Ustavni sud 

Zakonsko rešenje koje predviđa da će građani koji se ne odazovu tri puta na skrining pregled, a obole od 
karcinoma, morati da plaćaju 35 odsto svog lečenja, prema mišljenju advokata Aleksandra Stanimirovića, 
će sigurno ići na ocenu ustavnosti. 

Zdravstveni sistem Srbije ima težak zadatak da sa skromnim sredstvima, od samo 250 evra po glavi 
stanovnika, obezbedi stanovništvu odgovarajuću zdravstvenu zaštitu na svim nivoima, pri čemu je 
suočen sa porastom najtežih bolesti i sve češće sa nedostatkom kadrova u nekim specijalističkim 
granama. Da li će nova zakonska rešenja obezbediti bolju zdravstvenu zaštitu? TV N1 je bila na forumu 
"Zakon o zdravstvenoj zaštiti i Zakon o zdravstvenom osiguranju", koji organizuje Business Info Groupa 
uz podršku delegacije Evropske unije u Srbiji. 

Nova zakonska rešenja podrazumevaju i neke u javnosti kritikovane stvari, kao na primer to da će 
građani koji se ne budu tri puta odazivali na skrining pregled a obole od nekog kancera za koji postoji 
skrining, morati da sami plate 35 odsto svog lečenja. 

Aleksandar Stanimirović, advokat, kaže da će u praksi biti jako teško da se sprovede takva odredba. To 
rešenje je loše, ali s jedne strane ima smisla, jer ako neko sam doprinese težini svoje bolesti, samim tim 



 
 

povećava troškove lečenja, onda treba da ih snosi, kaže sagovornik N1. Ali, dodaje da se postavlja pitanja 
kako će se naplaćivati potraživanja - da li ćemo doći do toga da država prinudno naplaćuje, pa da 
dođemo u situaciju da nekome, posle operacije zbog teške bolesti, bude prodat stan preko javnih 
izvršitelja. 

"Uzimajući u obzir i to da je zdravstveno stanje građana ne samo njihova lična stvar, već i dominantni 
interes države Srbije, smatram da će oko ovog pitanja i Ustavni sud imati posla, i da će se sasvim sigurno 
pokrenuti inicijativa za ocenu ustavnosti", kaže Stanimirović. 

Upitan o zakonima, Stanimirović kaže da nema sumnje da je zakonodavac želeo novim zakonskim 
rešenjima da relaksira zdravstveni sistem i olakša pristup građana zdravstvenoj zaštiti, i po obimu i po 
kvalitetu. Brojne su olakšice i za građane i za medicinske radnike, i dosta je urađeno kako bi se smanjilo 
čekanje, redovi, birokratija, ali konačnu ocenu možemo da damo kad zakon zaživi u praksi, dodao je. 
"Imamo rešenje na papiru, ali vraćamo se na to šta će biti u praksi". 

On ističe da je odlično rešenje što će, prema novim zakonskim rešenjima, izabrani lekar moći za hronične 
bolesnike da izdaje recepte na duži period nego sad, što automatski znači smanjenje gužve, ali dodaje da 
će se tek videti  koliko će to i slične stvari pomoći efikasnijem zdravstvenom sistemu. 

U državnim zdravstvenim ustanovama, po novom zakonu, postojaće mogućnost doplate paketa 
zdravstvenog osiguranja, ukoliko neko želi dodatnu uslugu ili komfor. 

Stanimirović navodi da je dobrovoljno zdravstveno osiguranje izuzetno važno. "Ovaj sistem obaveznog 
zdravstvenog osiguranja ne korespondira sa nekom ekonomskom vrednošću pružene zdravstvene zaštite 
pacijentu", dodaje. Kaže da građani moraju da razvijaju svest o tome da moraju da vode računa o svom 
zdravlju, ali i o zdravstvenoj zaštiti. Zbog neinformisanosti osiguranika koja tačno prava imaju na osnovu 
polise često dolazi do nesporazuma sa osiguravačima i država mora da poradi na tome, navodi 
Stanimirović. 

Na pitanje da li je bilo jednostavnije da se uvežu državni i privatni sistem, Stanimirović kaže da ne vidi da 
je moguća potpuna integracija. 

O elektronskom kartonu 

Dr Jasna Ristić, specijalista socijalne medicine, kaže da sa svakim zakonom ide niz drugih, a i da nijedan 
zakon ne ide bez podzakonskih akata koji su osnov za njihovu realizaciju, pa da će se videti u narednom 
periodu kako će to sve ići. "Cilj države i Ministarstva (zdravlja) je da se poboljša sistem zdravstvene 
zaštite i kroz razvoj integrisanog zdravstvenog informacionog sistema, međutim to ide jako sporo", 
ističe. 

Za građane je važno da evidencija o njihovom zdravlju bude kvalitetna, a dr Ristić kaže da je njena ideja 
bila, kad su pisali zakon, da svako ima elektronski dosije. Naravno, dodaje, ti "podaci bi bili u saglasnosti 
s pacijentima", ali - tu postoji deo o zaštiti podataka koji stvara problem. Naime, doktorka kaže da podaci 
treba da su zaštićeniji, s obzirom na to da u postojećem sistemu, kako kaže, malo bolji haker može da 
dođe do njih. 



 
 

 

 

Međunarodni kongres stomatologa u Novom Sadu 

NOVI SAD - Međunarodni kongres stomatologa koji se deseti put održava u Novom Sadu okupio je 
stručnjake iz Srbije, regiona i iz inostranstva sa ciljem da iskustvima iz prakse pronađu najefikasnija i 
najmanje invazivna rešenja za lečenje. 

Za negovanje kulture dentalne higijene i navike odlaska kod zubara, nisu najbitije finansije, već i znanje o 
tome da preventivno delovanje može da spreči ozbiljnije kvarove zuba, saglasni su stomatolozi učesnici 
desetog međunarodnog kongresa. 

"Ovaj kongres je jako važan za naše usavršavanje i za naša nova istraživanja, za koja su bitne iskustva 
drugih o praktičnom radu", kažeSvetlana Grainko, Medicinski fakultet u Minsku. 

Dugoročan cilj okupljenih stručnjaka je brže uspostavljanje dijagnostike i efikasnije lečenje. 

"Tokom ove godine je opredeljeno milijardu i 700 miliona za očuvanje zdravlja stanovništva Vojvodine uz 
ulaganje u zdravstvene ustanove, njihovu rekonstrukciju, popravku stare opreme i ulaganja u novu", 
ističe Ivanka Savić, zamenica Pokrajinskog sekretara za zdravstvo. 

"Kada govorimo i o finansijskom segmentu, a i o logističkom, dakle institucionalnom kongresnom, 
turizam jeste, biće u fokusu resorog ministarstva za privredu i turizam", kaže Sergej Tamaš, pomoćnik 
Pokrajinskog sekretara za privredu i turizam. 

Nabavka najsavremenije opreme za Kliniku za stomatologiju Vojvodine je prioritet zbog mogućnosti 
primene savremenih rešenja i smanjenja broja ozbiljnjih intervencija. 



 
 

 

Posle dugogodišnjih problema, počela obnova bazena u KCV 

Bazen Klinike za medicinsku rehabilitaciju Kliničkog centra Vojvodine godinama je bio van funkcije, a i u 
periodima kada je radio, mnogi pacijenti nisu hteli da ga koriste, jer je bio u lošem stanju. 

Foto: Upravnica Klinike za medicinsku rehabilitaciju Kliničkog centra Vojvodine profesorka dr Snežana 
Tomašević Todorović 

Upravnica Klinike profesorka dr Snežana Tomašević Todorović kaže da je počela obnova bazena i plan je 
da polovinom juna ceo posao bude završen i da pacijenti mogu da ga koriste. 

- Bazen, kao i prilaz bazenu, bio je oronuo i star i više decenija nije bilo ulaganja i adaptacija u skladu sa 
savremenim terapijskim potrebama. U medicinsku rehabilitaciju se dugo nije ulagalo, nije se sređivala 
infrastruktura i bila je u zapećku. Sada se po prvi put temeljno ulaže i započeta je kompletna 
rekonstrukcija hidro-bloka, što će omogućiti brži oporavak pacijentima sa funkcionalnim ograničenjima, 
koja su posledica različitih oboljenja i povreda - kazala je dr Tomašević-Todorović za “Dnevnik”. 

Menjaju se sve instalacije, sistem grejanja i ventilacije, kako bi se poboljšala bezbednost pacijenata i 
zaposlenih, a bazen će imati i adekvatan pristup za polupokretne pacijente i one bolesnike koji koriste 
pomagala. 

- Godinama smo imali problema sa bazenom. Bio je i napukao i nije mogao da se puni, odnosno voda je 
oticala iz njega i nije mogao da se kontroliše njen nivo. To je sanirano kasnije, ali smo imali i tehničkih 
problema i godinama unazad nije mogao da se koristi za terapije, a između 20 i 30 odsto naših 
pacijenata bi trebalo da koriste bazen u akutnoj fazi bolesti - navodi dr Tomašević-Todorović. 



 
 

U periodima kada je bazen radio, analize su pokazivale da je voda dobrog kvaliteta, ali su pacijenti 
neretko odbijali terapije u njemu, jer su se raspadali zidovi i plafoni. 

Menjaju se sve instalacije, sistem grejanja i ventilacije, kako bi se poboljšala bezbednost pacijenata i 
zaposlenih, a bazen će imati i adekvatan pristup za polupokretne pacijente i one bolesnike koji koriste 
pomagala 

- U druge banje se ulagalo, ali kod nas nije bilo ulaganja. Sada očekujemo da ćemo imati veći priliv 
pacijenata - istakla je dr Tomašević-Todorović. 

Bazen koji se obnavlja biće istih dimenzija, ali sa savremenim pristupom, u skladu sa standardima i imaće 
kosu ravan, kako bi lakše ušli pacijenti koji su polupokretni. Gazište oko bazena će takođe biti po 
standardima, a imaće i rukohvate. 

- Menjan je sistem hlorisanja vode, što će se sada raditi automatski, a do sada je voda hlorisana ručno. 
Ostavljen je i prostor da se napravi kada za podvodnu masažu, koja takođe godinama nije u funkciji i 
rashodovana je, a od izuzetnog je značaja za pacijente. Imaćemo dvoćelijske i četvoroćelijske kupke, što 
je takođe procedura koju do sada nismo imali i u planu je da novac za ovu nabavku obezbedi Pokrajinski 
sekretarijat za zdravstvo, koji je dao i pare za obnovu bazena i to 11.735.000 dinara - napomenula je 
upravnica Klinike. 

Godišnje oko 16.000 pacijenata 

U Klinici za medicinsku rehabilitaciju godišnje se ambulantno leči 14.200 pacijenata, a na bolničkom 
lečenju ih bude oko 1.700. Od ove godine imaju i Dnevnu bolnicu i plan je da mesečno kroz nju prođe 30 
pacijenata, odnosno oko 360 bolesnika godišnje. 

- Prednost Dnevne bolnice je u tome što su pacijenti u njoj od 7 do 15 časova i na jednom mestu imaju 
sve dijagnostičke i terapijske procedure. Očekujemo da će se nakon obnove bazena povećati i broj 
pacijenata koji će biti uključeni u hidro-terapijske procedure i u okviru Dnevne bolnice - kazala je 
upravnica Klinike. 

Osim bazena, uređuje se i deo gde su tuševi, kao i kabine za presvlačenje, ali će u hidro-bloku biti i još 
jedna novina. 

- Pravi se još jedan bazen, koji do sada nismo imali, za podvodnu trakciju, odnosno istezanje, kod 
pacijenata koji imaju degenerativna oboljenja kičmenog stuba - najavljuje upravnica Klinike. 

 

 

 



 
 

 

 

Vranje: Sami izlečili svoju Apoteku 

Kako je lokalna samouprava u Vranju preduhitrila nove odredbe zakona o zdravstvenoj zaštiti. Presudni 
bili finansijski transferi i sklapanje sporazuma o reprogramiranju dugovanja 

ZAHVALjUJUĆI lokalnoj samoupravi u gradu pod Pržarom, koja već dve godine bije bitku za spas ovdašnje 
Apotekarske ustanove, nazire ze kraj finansijskim problemima vranjskih farmaceuta. 

- Poput većine srodnih ustanova širom Srbije, i mi smo spas od nagomilanih dugovanja očekivali sa 
republičkog nivoa, a sada odredbe novog zakona o zdravstvenoj zaštiti predviđaju da lokalne 
samouprave koje su osnivači, ipak, dugovanja preuzmu na sebe - kaže pomoćnik gradonačelnika dr 
Aleksandar Stajić.  

- Sluteći takav epilog, još pre dve godine je odlučeno da finansijskim transferima i reprogramiranjem 
dugovanja pokušamo da spasemo Apotekarsku ustanovu "Vranje". Iako smo tada naišli na osudu, uspeli 
smo da uspostavimo redovno snabdevanje i, uz smanjenje broja zaposlenih kroz pristojan socijalni 
program, ustanovu postavimo na zdrave osnove. Zato naša apoteka već dve godine sama sebe finansira, 
ne pravi nova dugovanja i, što je verovatno i najvažnije, uspešno vraća poverenje pacijenata. 

A pre početka primene programa konsolidacije, rafovi državnih apoteka su bili prazni, gomilali su se i 
dugovi prema zaposlenima, a na računu nije bilo para ni za komunalije. Od tada, ukupan dug, koji je 
2017. dostizao 200 miliona dinara, smanjen je na oko 44 miliona, izbegnuta je blokada računa, te je 
sačinjen reprogram koji predviđa da kompletan dug bude vraćen do 2021.  

Ipak, najočiglednija korist za žitelje Vranja je to što im Apotekarska ustanova danas nudi sve neophodne 
lekove, preparate i opremu - za razliku od privatnika koji u ponudi imaju samo ono na čemu ostvaraju 
profit. 



 
 

 

 

OPSTALA JEDINA DRŽAVNA APOTEKA: Radnicima ostale iste plate 

Opstala jedina državna apoteka u Beloj Crkvi, dobila privatnog zakupca 

JEDINA državna apoteka u Beloj Crkvi, koja je godinama poslovala sa gubicima, dobila je zakupca - 
Zdravstvenu ustanovu "Apoteka Fili farm", koja je u toj opštini prisutna već sedam godina. Time su 
rešeni problemi svih osmoro radnika, jer su nastavili da rade kod novog poslodavca, ali su zato dugovi 
apoteke, koji prema nezvaničnim informacijama iznose oko 26 miliona dinara, ostali u nasleđe Domu 
zdravlja, u sklopu kog je dosad poslovala. 

Ova ustanova izgubila je tržišnu bitku, kada su i privatnici počeli da izdaju lekove na recept. Dugovanja 
prema dobavljačima medikamenata samo su se nagomilavala, a nisu mogli da zarade ni za plate, pa je 
brigu o zaposlenima u poslednjih godinu dana preuzela lokalna samouprava, kao osnivač Doma zdravlja. 
Mesečno su samo za njihove plate izdvajali oko 700.000 dinara, što je bio ozbiljan izdatak za tu 
siromašnu opštinu. 

Jedino rešenje bilo je da se raspiše javni oglas o davanju u zakup prostora u okviru DZ, u kom je apoteka 
radila, što je lokalna samouprava i učinila na inicijativu svih osmoro apotekara. 

- Glavni uslov je bio da novi poslodavac zadrži sve radnike i ne smanjuje im platu, što je "Fili farm" 
ispunio - ističe predsednik Bele Crkve Darko Bogosavljević. - Ovo je veliko rasterećenje za opštinski 
budžet, jer umesto ozbiljnih troškova, sada čak imamo i zaradu od rente. 

Međutim, pitanje starih dugova još lebdi u vazduhu. Lokalna samouprava treba da se izjasni da li je i u 
kom procentu u mogućnosti da ih vrati. U suprotnom, kako nam je rečeno, moraće da ih preuzme 
Pokrajina.  

SNABDEVENOST 

APOTEKA u sklopu Doma zdravlja sada je snabdevena svim lekovima, a pacijentima odgovara i to što 
novi poslodavac nudi i razne popuste. Takođe, tu se mogu preuzeti svi lekovi koji se izdaju na teret RFZO. 
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